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ELŐLAP 
 

Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
 

1. számú 
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
Készült: 2016. január 28-án megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 
Ülés helye: Községháza Berkenye 
 
Jelen vannak: Schmidt Józsefné polgármester 
                         4 fős képviselő-testületi tagságból 4 fő van jelen az alábbiak szerint 
   Lovas József János, Ciuleac Martin, Debre Erzsébet, Kovács Béla Károly 
   képviselők 

 Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

Napirend előtt: 
1./ Tájékoztató az elmúlt ülés óta végzett feladatokról 
 Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
 
Javasolt napirend: 
1./  A gyermekétkeztetés és szociális ellátás térítési díjáról szóló rendelet kiegészítése 
   Előadó: Schmidt Józsefné polgármester 
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
2./  2015. évi költségvetés módosítása 

Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
 
3./    Pályázatokról tájékoztatás 
   Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
4./    Különfélék 
   Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
5./    Hatósági ügy 
   Előadó:  Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
 
Hozott határozatok:  1/2016.(I.28.) – 4/2016.(I.28.) 
 
Hozott rendelet volt:  1/2016.(I.29.) rendelet a gyermekétkeztetés és szociális ellátás 

térítési díjáról szóló 12/2015.(XII. 05.) rendelet kiegészítéséről 
2/2016.(I.29.) rendelet Berkenye község 2015. évi 
költségvetéséről szóló 2/2015.(II.26.) önkormányzati rendelet  
módosításáról 
 

Zárt ülés volt.  
Zárt ülésen hozott határozat:  5/2016.(I.28.) 
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Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
 

1. számú  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
Készült: 2016. január 28-án megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 
Ülés helye: Községháza Berkenye 
 
Jelen vannak: Schmidt Józsefné polgármester 
                         4 fős képviselő-testületi tagságból 4 fő van jelen az alábbiak szerint 
   Lovas József János, Ciuleac Martin, Debre Erzsébet, Kovács Béla Károly 
   képviselők 

 Árpásné Schlenk Judit jegyző 
  
Schmidt Józsefné polgármester 17 óra 04 perckor megállapította, hogy az ülés határozatképes 
és azt megnyitotta, javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalására. A 
napirendi pontok megtárgyalását a testület egyhangúan elfogadta. 

 
Napirend előtt: 

 Tájékoztató az elmúlt ülés óta végzett feladatokról 
 Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
 
Schmidt Józsefné polgármester: 
A 2015. december 19-én megtartott karácsonyi ünnepség jól sikerült, kb. 300 érdeklődő jelent 
meg. Az önkormányzat dolgozói forralt bort, teát, gyümölcsöt és szaloncukrot osztottak a 
jelenlévőknek. Az óvodás és iskolás szülők karácsonyi vásárt tartottak. 
A hitellel kapcsolatban sajnos rossz hírt kell közölnöm. A hitelt 2015.12.23-án ítélték meg, és 
2015.12.31. meg kellett volna kötni a szerződést. Erről minket nem tájékoztattak, senki nem 
tudott semmit erről, két napja sikerült beszélni egy hölggyel, aki közölte, hogy ezt a kölcsönt 
már elvesztettük. 
 
1./  A gyermekétkeztetés és szociális ellátás térítési díjáról szóló rendelet kiegészítése 
   Előadó: Schmidt Józsefné polgármester 
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
A napirend keretében a jegyző elmondta, hogy jogszabályváltozás következtében az iskolában 
is a főétkezés mellett további kétszeri étkezést kell biztosítani azon gyermekek részére 
akiknek, a szülei ezt igénylik. Január hónapban kipróbálták, a szülők elégedettek voltak, és 
három gyerek kivételével mindenki kéri a háromszori étkezést, annak a szülőnek kell 
nyilatkoznia, aki csak az ebédet kéri. 
 
A polgármester részletesen ismertette az étkezés költségét, és az ezzel kapcsolatos 
módosításokat. A napi háromszori iskolai gyermekétkezés normája 402 Ft + 108 Ft ÁFA, 
összesen 510 Ft lenne, kérte a testületet, hogy ennek megfelelően kerüljön kiegészítésre az 
étkezésről szóló rendelet 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
elfogadta az szociális ellátás térítési díj módosítását és ezzel megalkotta 1/2016. (I.29.) 
rendeletét a gyermekétkeztetés és szociális ellátás térítési díjáról szóló 12/2015.(XII. 05.) 
rendelet kiegészítéséről. 
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Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A rendeletnek csak a norma költségét kell tartalmaznia. A Faluszövetkezettel kötött 
megállapodást is módosítani kell, mert az iskolások részére történő tízórainak és uzsonnának 
előállítási, tehát rezsiköltsége is van. A Szent Anna Fogadó közlése szerint ez a rezsi naponta 
2 x 20 Ft+ ÁFA. A naponta háromszor étkező iskolások rezsije tehát 381 Ft + 103 Ft ÁFA-ra, 
összesen 484 Ft-ra módosulna 2016. február 1-től. 
 
A képviselők a megállapodás tervezetet elfogadhatónak ítélték, és azzal kapcsolatban 
egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozzák: 
 

1/2016.(I. 28.) képviselő-testületi határozat 
 
Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete elfogadja az 
előterjesztésben szereplő a Szent Anna Fogadóból történő étkezés 
biztosításáról szól megállapodás módosításának tervezetét, úgy hogy a napi 
háromszori iskolai étkezés rezsiköltsége 381 Ft + 103 Ft ÁFA, összesen 
484 Ft lenne. 
A testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a megállapodás 
aláírásáról és 2016. február 1-től történő alkalmazásáról gondoskodjon. 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester és jegyző 

 
2./  2015. évi költségvetés módosítása 

Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
A napirend keretében a polgármester ismertette, hogy a 2015. évi költségvetés 
átcsoportosítására miért volt szükség. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadta 
a 2015. évi költségvetés módosításáról szóló rendelettervezetet, és ezzel megalkotta az 
2/2016. (I.29.) rendeletét Berkenye Község 2015. évi költségvetésének módosításáról. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
3./    Pályázatokról tájékoztatás 

Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Schmidt Józsefné polgármester: 
Január közepétől kezdődött el a 2020-ig tartó pályázati időszak a TOP pályázatok február-
márciusban kiírásra kerülnek, és itt tudomásom szerint 100%-os a támogatottság.  
Lehetőség mutatkozik kerékpárút megépítésére Szendehelytől Rétságig érintve Berkenyét, 
Nógrádot, Diósjenőt és Tolmácsot. Fő problémánk, hogy az Ipoly Erdő Zrt. nem szeretné, ha 
az erőn keresztül jönne az út, mert zavarja a vadászatot. Jelenleg még egyeztetések folynak és 
az érintett településeknek konzorciumi megállapodást kell kötniük. 
A teljes kerékpárút becsült költsége több mint 1 milliárd forint. Hat település fogja közösen 
megépíttetni.  
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Az elhangzott javaslattal kapcsolatban egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi döntés született: 
 

2/2016.(I. 28.) képviselő-testületi határozat 
 
Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete a többi érintett 
településsel együtt pályázni kíván a TOP 3.1.1. Fenntartható 
közlekedésfejlesztés, szén-dioxid kibocsátás csökkentése, élhető városi 
környezet kialakulása pályázat keretében Szendehelytől Rétságig tartó 
kerékpárút kiépítésére. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy az ügyben a szükséges 
intézkedéseket tegye meg, és erről a testületet tájékoztassa. 
Határidő: azonnal, és folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
Schmidt Józsefné polgármester: 
Az orvosi rendelő felújítása és bővítése ügyében már 2011-ben volt egy feltöltött terv, annak 
érdekében, hogy megkapjuk az építési engedélyt, de sajnos az ügy nem került befejezésre, 
mert az akkori pályázat nem nyert. Szóltam Varga János építésznek, hogy ugyanazt a tervet 
töltse fel újra, hogy megkapjuk az engedélyt. A terv és a költségvetés a meglévő orvosi 
rendelő felújítását és bővítését jelentené, továbbá új eszközök beszerzését. Ennek 
hozzávetőleges költsége minimum 30 millió forint lenne. 
Tervbe van véve az óvoda tetejének felújítása és hozzáépítéssel bölcsődei férőhely kialakítása 
kb. 55 millió forint költséggel. 
A pályázat megírásáért, valamint előkészítéséért és a költségvetések, tervek elkészítéséért az 
önkormányzatnak fizetni kell, de ha ezeket nem fizetjük ki, nem is pályázhatunk. 
Mint tudjátok, pályázni szeretnénk az ipari területek közművesítésére is, bízunk benne, hogy 
az erre a célra elkülönített keretből településünk is részesül. Balla Mihályt is megkerestem az 
ügyben, ő azt mondta, hogy kezdjünk neki a tervezésnek, mert a pénzösszeg biztosnak látszik, 
és itt a terv költséget is be lehet írni a pályázatba. 
 
A képviselők ezután hosszasan beszélgettek az idén tervezett pályázatokról, és felhatalmazták 
a polgármestert a szükséges előkészítési munkák elvégzésre. 
 

 
A helyben megvalósuló TOP pályázatok ügyében a képviselő-testület egyhangúan (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozza: 
 

3/2016.(I. 28.) képviselő-testületi határozat 
 
Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete a TOP pályázati 
felhívásokkal kapcsolatban az alábbi témakörökben szeretne pályázatot 
benyújtani: 
A) TOP 1.1.1. Ipari parkok, iparterületek fejlesztése tárgyában a Berkenye 
03/94-03/96 hrsz-ig és 03/9-03/12 hrsz-ig területek ipari területté történő 
kialakítását kívánja megpályázni. 
B) TOP 1.4.1. Foglalkoztatás és életminőség javítása családbarát 
intézményekkel, munkába állás segítése: bölcsőde, óvoda fejlesztése 
keretében az óvoda tetőszerkezetének felújítását és hozzáépítéssel bölcsődei 
férőhely kialakítását. 
C) TOP 4.1.1. Egészségügyi alapellátás fejlesztése projekten belül a 
meglévő orvosi rendelő felújítását és bővítését. 
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A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázatok előkészítése ügyében a 
szükséges intézkedéseket tegye meg, amennyiben olyan költség merül fel, 
amely a pályázatba nem beépíthető azt az önkormányzat 2016. évi 
költségvetése taralék keretének terhére vállalja. 
A testület felkéri a polgármester, hogy a pályázatokkal kapcsolatban adjon 
folyamatos tájékoztatást. 
Határidő: folyamatos, legkésőbb benyújtási határidő 
Felelős: polgármester 
 

4./    Különfélék 
   Előadó:  Schmidt Józsefné polgármester 
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Jó pár évvel ezelőtt merült fel az a probléma, hogy a Nógrád felé menő földúttal a kálváriánál 
gondok vannak. A térkép szerint nem ott megy az út, ahol valójában közlekednek, az pedig 
részben Haljárszki Mihály tulajdonát képezi. 2011-ben kimérésre került az, hogy 393 m2 
nagyságú területen halad az út Haljárszki Mihály tulajdonában. Akkor az a megoldás 
született, hogy az önkormányzat megvásárolta Haljárszki Mihálytól a 393 m2 nagyságú 
területet és így közös tulajdon alakult ki. Idősebb Haljárszki Mihály most elajándékozta a 
területet a fiának. A fia kérelemmel fordult az önkormányzathoz, hogy a közös tulajdon 
kerüljön megszűntetésre és az önkormányzati terület legyen az úthoz csatolva. Utánajártam a 
földhivatalban, és tájékoztattak, hogy az ügy megoldása érdekében a más célú hasznosítással 
kapcsolatban le kell folytatni az eljárást, amely során 30.000 Ft-ot kell befizetni, telekalakítási 
vázrajzot kell készíteni, ami 120 e Ft + ÁFA, ezen felül a telekalakítási eljárás során 2 x 
12.000 e Ft, továbbá 2 x 6.600 Ft eljárási költséget kell megfizetni. Ezen felül még ügyvéddel 
is kell készíteni iratot, amely alapján az ingatlan-nyilvántartásban a terület átvezetésre kerül. 
A felsorolt összegek kb. 250 e Ft-ot tesznek ki. 
Ifj. Haljárszki Mihály most levélben fordult az önkormányzathoz és azt kéri, hogy az ügy 
rendezése érdekében történjenek meg a szükséges intézkedések, és ezt a költséget az 
önkormányzat fizesse meg, hiszen települési érdek, hogy ott eljárhassanak, és jogilag tiszta 
helyzet alakuljon ki. 
 
Lovas József János alpolgármester: 
Régebben a kérdéses területek tsz ingatlanok voltak és nem figyeltek oda arra, hogy az út 
pontosan hol megy, ha sár volt, akkor arrább mentek és kerültek. Ahol jelenleg jogilag megy 
az út, ott a valóságban közlekedni nem igazán lehet, ezért is kellett az önkormányzatnak 
megvásárolnia Id. Haljárszki Mihálytól a 393 m2-t.  A rendezés költsége elég tetemes, 
javaslom azonban, hogy az önkormányzat csináltassa meg saját költségén, hogy a jövőben ne 
legyen probléma. 
 
A képviselők támogatták Lovas József János alpolgármester javaslatát és azzal kapcsolatban 
egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozzák: 
 

4/2016.(I. 28.) képviselő-testületi határozat 
 
Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete elrendeli a Berkenye 
054/38 hrsz-ú ingatlan önkormányzati tulajdonrészével kapcsolatban más 
célú hasznosítási eljárás lefolytatását. Elrendeli továbbá telekalakítási eljárás 
lefolytatását melynek során az önkormányzat területét képező 393 m2 
nagyságú ingatlanrész a 055 hrsz-ú közúthoz kerül csatolásra, mivel jelenleg 
útként funkcionál. 
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A felmerülő költségeket – kb. 250 e Ft – az önkormányzat 2016. évi 
költségvetésének terhére vállalja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, annak költségéről a testületnek számoljon be, és amennyiben 
szükséges kezdeményezzen átcsoportosítást. 
Határidő: 2016. június 30. 
Felelős: polgármester 
 

A testület ezután hatósági ügy megtárgyalásával zárt ülésen folytatta munkáját. 
 

      
 

Kmf. 
 
 
                                                                            

Schmidt Józsefné Árpásné Schlenk Judit 
polgármester jegyző 

 


